
فارس میزبان مهرام شد
هفته چهارم لیگ برتر بســکتبال 
بــا تغییر برنامــه، از دیروز با دیدار 
تیم هــای شــهرداری گــرگان و 
کالــه آمــل آغــاز شــد. درحالی که 
مســابقات ایــن هفتــه لیــگ برتر 
طبــق برنامه ریــزی ســازمان لیگ 
قــرار بود دوشــنبه 22 آبــان برگزار 
شــود، بــا درخواســت شــهرداری 
گــرگان، بــه روز شــنبه 2۰ آبــان  
موکــول شــد. شــهرداری گــرگان 
جهــت شــرکت در ســوپر لیــگ 
غــرب آســیا فــردا راهــی لبنــان 
می شــود و چهارشــنبه 2۴ آبــان  
در خانــه ســاجس دیــدار خــود 
را برگــزار می کنــد. بنابرایــن ایــن 
تیــم دیــروز در خانــه میزبان کاله 
آمــل بــود تــا فینــال فصــل پیــش 
را دوبــاره تکــرار کننــد. امــروز 
هــم لیموندیــس فــارس برابــر 
مهــرام تهــران بــازی می کنــد. 
ســایر مســابقات هــم دوشــنبه 
22 آبــان در شــهرهای اصفهــان، 
رفســنجان، ســاری و تهران برگزار 
می شــود. طبق برنامه ذوب آهن 
بــا مــس کرمان، مس رفســنجان 
با فــولاد هرمزگان، آورتاســاری با 
رعــد پدافنــد مشــهد و طبیعــت 
ل  بســکتبا لن  ســا در  ن  تهــرا
آزادی بــا پالایــش نفــت آبــادان 
 در ســالن بســکتبال آزادی بــازی 

می کنند.

 اضافه شدن 
6 تکواندو کار به 

اردوی تیم ملی
نــدوکار بــه دور جدیــد  6 تکوا
تمرینات تیم ملی تکواندو مردان 

اضافــه شــدند.
دور جدیــد تمرینــات تیــم ملــی 
در حالــی از امــروز بــرای حضــور 
در مســابقات گرنداســلم ووشــی 
چین شــروع می شود که علیرضا 
حســین پور)دارنده مــدال نقــره 
بازی هــای آســیایی هانگــژو(، 
علــی احمدی، ســروش احمدی، 
میررضــا  ا  ، ینــی بد عا مهــدی 
غلامــی و امیرمحمــد اشــرفی بــا 
صلاحدیــد کادرفنــی بــه جمــع 
ملی پوشــان اضافــه می شــوند. 
قبــل از ایــن هــم ســجاد مردانی، 
لفضــل  ا بو ا  ، یــی رضا متیــن 
یعقوبــی، آریــن ســلیمی، مهــدی 
حاجی موسایی، ابوالفضل زندی 
و مهران برخورداری نفرات حاضر 
در اردوی تیــم ملــی بودنــد. نکته 
جالــب در میــان نفــرات دعــوت 
شــده بازگشت ســروش احمدی 
دارنده مدال نقره جهان در ســال 
2۰18 اســت که شهریورماه سال 
گذشــته و در زمــان حضــور بیژن 
مغانلــو از تیــم ملــی خداحافظــی 

کــرده بــود.

جام جهانی الجزایر

ناکامی سابریست های 
ایران تکمیل شد

دو شمشــیرباز ایــران از جــدول 
نــی  اصلــی انفــرادی جــام جها

الجزایــر حــذف شــدند. 
جدول انفرادی اصلی جام جهانی 
شمشــیربازی سابر الجزایر برگزار 
شــد و دو بازیکن ایــران به رقابت 
پرداختنــد امــا تــا مرحلــه یــک 
شــانزدهم نهایــی پیــش رفتنــد. 
محمــد رهبــری در مرحلــه یــک 
سی  و دوم نهایی برابر شمشیرباز 

تونــس شکســت خــورد. 
علــی پاکدامــن ابتــدا نماینــده 
رومانــی را شکســت داد و در 
مرحلــه یــک شــانزدهم نهایــی 
مقابــل سابریســت آمریــکا بــازی 
را واگــذار کــرد. رهبــری از جــدول 
مقدماتــی وارد جــدول اصلــی 
شــده بــود امــا پاکدامــن از آنجــا 
کــه جــزو 16 نفــر اول رنکینــگ 
در  ســت، مســتقیم  ا نــی  جها
جــدول اصلــی بــازی کــرد. محمد 
فتوحــی، فرزاد باهر و نیما زاهدی 
در جــدول مقدماتــی شکســت 
 خوردنــد و بــه جــدول اصلــی 

نرسیدند.

 zخبر

انعکاس اخبار ورزش ایران
7 منهای فوتبال

سجادانوشیروانی:

6 مدال برای وزنه برداران جوان در مکزیک پیش بینی کردیم

سجاد انوشیروانی رئیس فدراسیون وزنه برداری می گوید: »برای وزنه برداران 
جوان در جهانی مکزیک حداقل 6 مدال خوشرنگ پیش بینی می کنیم. شاید 
هــم مــدال بیشــتری در ایــن رویداد کســب شــود. همچنین شــانس قهرمانی 
تیمــی داریــم و کمیتــه فنی هم به این دلیل تأیید کرد تیــم کامل برود. ما برای 
اعــزام دخترهــا هــم دســت کادرفنــی را باز گذاشــتیم و آماده اعــزام بودیم. اما 

نظــر کــوروش باقری ایــن بود که تیم دختران نیاز بــه زمان دارد.«

کیومرث هاشمی:

 وظیفه ما برگزاری جلسات »ستاد عالی« نیست

کیومــرث هاشــمی وزیــر ورزش و جوانــان می گویــد: »برگــزاری جلســات 
تخصصی با فدراسیون ها برای بررسی عملکرد گذشته و برنامه های آینده 
ادامــه پیــدا می کند. البته در خصوص برگزاری جلســات ســتادعالی ورزش 
باید بگویم وظیفه وزارت ورزش و جوانان برگزاری »ســتاد عالی« نیســت و 
وظایــف دیگــری دارد کــه نباید به این دســت از مــوارد ورود کند. هر نهادی 
در چهارچوب وظایف محوله خودش باید اقدام کرده و کیفی حرکت کند.«

یسنا پورماهانی 

ناکام در کسب سهمیه المپیک

پورماهانی نشــان برنز مســابقات انتخابی المپیک را کســب کرد اما نتوانست 
به ســهمیه برسد.

ملــی پــوش تیروکمان در مرحله یک چهارم نهایی مســابقات کســب ســهمیه 
در بانکــوک تایلنــد، بــا برتــری 6 بر ۲ مقابل کمانــداری از ویتنــام به نیمه نهایی 
صعــود کــرد. اودر نیمه نهایــی با نتیجــه ۷ -۳ مغلوب حریفی از مالزی شــد و از 

صعــود به فینال و کســب ســهمیه المپیک پاریــس بازماند.

مهری رنجبر
روزنامه نگار

 zگفت وگو

یکشنبه   21 آبان 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7444  

ســرانجام ســوارکاران ایرانــی، بعــد از 
ســال ها، بــا اســب های خودشــان در 
بازی های آسیایی هانگژو مسابقه دادند. 
هر چند مقامی بهتر از دهمی و بیســت و 

یکمــی نگرفتنــد.
 نغمــه خانجانــی، امید غریبی و مســعود 
مکاری نــژاد ســه ســوارکار ایرانــی بودنــد 
کــه بــا تمریــن در اردوی برون مــرزی برای 
هانگــژو آمــاده شــدند. البتــه بــا جیــب 
خودشــان. ســه ســوارکار ایرانــی، هر چند 
بــه فینــال رســیدند  امــا دست شــان از 
مــدال کوتــاه ماند.مصطفــی دهدشــتی 
دبیر فدراســیون سوارکاری یک ماه بعداز 
بازیهــا، حرفهایــی مــی زنــد که شــاید برای 

خیلــی هــا خوانــدن آن جالــب باشــد.
 

نتیجه در حد سوارکاران ما نبود
نتیجــه ای کــه مصطفــی دهدشــتی دبیــر 
فدراســیون ســوارکاری، آن را راضی کننده 
نمی دانــد: » نتیجه ســوارکاران ما در حد و 
انــدازه توانایــی بچه هــا نبــود. مــا در ایران 
ســوارکاران و اســب های خوبــی داریــم 
کــه اگــر ســوارکاران بــا اســب های ایرانــی 
در بازی هــای آســیایی هانگــژو مســابقه 
می دادنــد، شــک نکنیــد نتایــج خیلــی 
بهتــری می گرفتنــد یــا حتــی در قســمت 

تیمــی می توانســتند مــدال بگیرنــد.«
 

فدراسیون قبلی قصد اعزام 
نداشت

بــه گفتــه او، ظاهــراً مســئولان قبلــی 
فدراســیون قصدی برای اعزام سوارکاران 
نداشــتند: »وقتی ما به فدراسیون آمدیم 
دیدیــم هیــچ کاری بــرای حضــور تیــم در 

هانگــژو انجــام نشــده، انــگار دوســتان 
نمی خواســتند تیــم را اعــزام کننــد چرا که 
نــه زیر ســاختی برای تیم آماده شــده بود 
و نــه برنامه ریــزی. مــا بــه محــض حضــور 
در فدراســیون شــروع بــه نامه نــگاری 
کردیم و بررسی شرایط حضور تیم، طبق 
دســتورالعمل. البته از نظــر زمانی امکان 
انجــام و اجــرای شــرایط مهیا نبــود. زمانی 
کــه بایــد تســت های مختلف از اســب ها 
گرفتــه می شــد، فدراســیون جهانــی بــه 
مــا گفــت نمی توانیــم اســب های ایرانــی 
را بپذیریــم. همیــن مســأله کار را ســخت 
کــرد. چــرا کــه مــا دو تا ســه دامپزشــک را 
مأمــور کــرده بودیم بــرای اینکه اســب ها 
را چــکاپ کننــد و جلســات مختلفــی 
داشــتیم تا سوارکاران با اسب های ایرانی 

شــرکت کننــد.«
 

با برنامه دوم تیم را به هانگژو 
فرستادیم

دبیــر فدراســیون ســوارکاری معتقــد 
اســت بــرای حضــور ســوارکاران در 
هانگــژو برنامــه دیگــری هــم داشــتیم: 
»مــا از قبــل پیش بینــی می کردیــم کــه 
شــاید فدراســیون جهانــی اجــازه حضــور 
اســب های ایرانــی را در هانگــژو ندهــد، 
بــه همیــن دلیــل برنامــه دومــی داشــتیم 
تــا از اســب های خارج از کشــور اســتفاده 
کنیــم. اطلاعیــه دادیــم تا ســوارکارانی که 
اسب خارج از ایران دارند و توانایی تأمین 
هزینــه حمــل را دارنــد، ثبت نــام کنند.12 
ســوارکار ثبت نــام کردند که طبق شــرایط 
بعضی ها انصراف دادند یا ثبت نام شــان 
درســت نبــود. بــا تک تــک ســوارکاران 
تمــاس گرفتــه شــد کــه حضــور ســه نفــر 
بــا شــرایط مطلــوب، در هانگــژو قطعــی 
شــد. تیم ملی ســوارکاری بــرای بازی های 
آســیایی، اینطوری تشــکیل شد. به دلیل 
اینکــه یکــی از اســب ها هلنــد بــود و یکی 
دیگــر دبــی، بابــت حمــل و چکاپ هــای 
دامپزشکی، کار دامپزشکی سخت شده 

بــود. همین جا از آنهایی که کمک کردند، 
تشــکر می کنــم.«

 
اسم محزون در لیست اولیه 

نبود
او دلیــل حــذف دانیــال محــزون را به نبود 
اســمش در لیســت اولیــه ربــط می دهد: 
»بعــد از اینکــه اســم چهــار ســوارکار مان 
در لیســت ثبت نام نوشــته شد، مطمئن 
بودیم تیم ما ۴ نفره در بازی های آسیایی 
شــرکت می کنــد و یــک روز قبــل از نهایــی 
شــدن لیســت، فدراســیون جهانی گفت 
دانیــال محــزون نمی توانــد بــه هانگــژو 
بــرود، چــرا کــه اســمش در لیســت اولیــه 
تیم نبود. در حالی که فدراســیون جهانی 
گفتــه بــود می توانیــد اســم اســب را کم یا 
زیــاد کنیــد، مــا هم اســم اســب دانیــال را 
داده بودیــم امــا آنها معتقد بودند چون از 
اول اسم دانیال محزون در لیست نبوده، 
نمی توانیــد اســم اضافه کنیــد. هر چقدر 
هــم رایزنی کردیم نتیجــه نگرفتیم. حتی 
کنفدراسیون سوارکاری آسیا و مسئولان 
برگــزاری هم کمــک کردند و موافق بودند 
و آی دی کارتــش هــم صادر شــده بود، اما 
فدراســیون جهانــی تا روزهــای آخر جواب 

نــداد تــا فرصت تمام شــد.«
 

شیطنت بعضی ها محزون را 
حذف کرد

بــه گفته دهدشــتی، محزون با شــیطنت 
بعضی هــا از هانگــژو جــا مانــد: »مــا در 
هانگــژو متوجــه شــدیم ایــن قضیــه از 
شــیطنت بعضی هــا آب خورد. شــیطنت 
دوســت نماهایی کــه  ایمیــل زده بودنــد 
و گفتــه بودنــد اســمش در لیســت اولیــه 
ثبت نــام نشــده بــود. بــه هــر حــال مــن با 
ارتباطاتــی که با رئیس و دبیر فدراســیون 
جهانــی دارم، آنها خیلی دوســتانه گفتند، 
از ایــران ایمیل زدند و گفتند اســم دانیال 
محــزون در لیســت اولیــه نبــوده اســت. 
فدراســیون جهانــی ســوارکاری هــم بــه 

خاطــر حساســیت زیــاد، تنها بــا حضور 3 
سوارکار ایرانی به جای ۴ نفر در بازی های 
آســیایی موافقــت کــرد و به همیــن دلیل 
شــانس تیــم ایــران برای مســابقه تیمی و 
مدالــش کــم شــد. البتــه تنهــا ایــران نبود 
بلکــه یکــی از ســوارکاران چیــن میزبــان 
هــم نمی دانــم به چــه دلیل حذف شــد تا 
تیــم چیــن هــم مثل ایــران 3 نفره باشــد. 
هنــد هــم ســه نفــره بــود و بقیــه تیم هــا 

چهــار نفــره.«
 

فدراسیون هزینه حمل را می داد 
تیم دیگری می رفت

نغمه خانجانی سوارکاری که پرش هایش 
در هانگژو به چشــم محمود خســروی وفا 
رئیــس کمیتــه ملــی المپیــک آمــده بود، 
امــا همیــن چنــد روز پیــش از بدقولــی 
فدراســیون برای پرداخت هزینه 28 هزار 
یورویی حمل اسبش به بازی های آسیایی 
دلخــور شــده بــود، امــا دبیــر فدراســیون 
ســوارکاری بدقولــی را قبــول نــدارد: »اگــر 
قرار بود فدراســیون هزینه حمل اسب ها 
را بدهــد، هیچ وقــت چنین تیمــی را اعزام 
نمی کــرد. مــا ســوارکاران توانمندتر از این 
سه سوارکار هم داشتیم که می توانستند 
عضــو تیــم ملــی در بازی هــای آســیایی 
باشــند. نمی گویم آنها توانمند نبودند اما 
ســوارکاران توانمندتر از آنهــا هم داریم.«

 
اعزام دیرهنگام، اسپانسر را 

منصرف کرد
او معتقــد اســت اسپانســر تیــم هــم بــا 
کارشــکنی کنــار کشــید: »حامــی مالــی 
تیــم بــه دلیــل اینکــه حضــور تیــم در 
بازی هــای آســیایی خیلــی دیــر قطعــی 
شــد، انصــراف داد. یــک هفتــه مانــده به 
شــروع بازی هــا حضــور تیــم ســوارکاری 
قطعــی شــد و اسپانســر می گفــت مــن 
فرصتــی بــرای تبلیــغ نــدارم و ایــن یــک 
هفتــه کجــا می توانــم تبلیغ انجــام دهم. 
از طرفــی وقتــی در فضــای مجــازی اعــلام 

شــد ســوارکاری نمــی رود، روحیــه بچه ها 
بهــم ریخــت، امــا بــا حمایــت محمــود 
خســروی وفا؛ رئیس کمیته ملی المپیک 
و دبیــرش منــاف هاشــمی و همدلــی 

بچه هــا، اعــزام انجــام شــد.«
 

حل مشکل قرنطینه، بسیج 
همگانی نیاز دارد

دهدشــتی قرنطینــه را همچنان مشــکل 
بــزرگ ســوارکاری ایــران می دانــد: » ایــن 
معضل همیشگی سوارکاری ایران است. 
خارجی هــا می گوینــد ایــران جهنم اســب 
اســت و اســبی کــه بــه ایــران فروختــه 
می شــود غیــر قابــل برگشــت اســت. 
همــه می داننــد اســب از ایــران غیــر قابل 
اســترداد اســت. آن هم به خاطر هم مرز 
بودن با عراق و افغانســتان که کشــورهای 
لــوده ای هســتند. پاکســازی اســب ها  آ
بــه بســیج همگانــی بیــن فدراســیون، 
ســازمان نظام دامپزشکی، وزارت جهاد و 
وزارت ورزش نیــاز دارد کــه از یک اســتان 
بــا حضــور ناظــران فدراســیون پاکســازی 
شــروع شــود و بــه کل کشــور برســد. 
ایــن کار نقشــه لازم دارد تــا اســتان بــه 
اســتان اســب ها پاکســازی شــوند و بعــد 
اعــلام پاکســازی کنیــم. فدراســیون برای 
پاکســازی بــه تنهایی توان مالــی و اجرایی 
نــدارد. مــا توقــع داریــم تا با کمــک دولت 
انقلابــی مشــکل قرنطینــه اســب ها حــل 
شــود. بــا ایــن کار صــادرات اســب هــم 
انجــام می شــود و از طرفــی جلــوی قاچاق 
اســب ها گرفته می شــود و ارز زیادی وارد 
کشــور می شــود. حــل مشــکل قرنطینــه 
بــه پرورش دهنده هــای اســب هم کمک 
بزرگــی می کنــد. قبــلاً اســب کاســپین، 
اســب مختــص کــودکان و اســب کــرد یــا 
اصیــل بــرای ســوارکاری اســتقامت اقبال 
زیــادی داشــت امــا بــه خاطــر مشــکل 
قرنطینــه، اقبــال را از دســت داده ایــم. بــا 
حــل ایــن مشــکل می توانیــم ســرمان را 

بــالا بگیریــم.«

ناگفته های دبیر فدراسیون سوارکاری بعد از هانگژو

مشکل قرنطینه معضل بزرگ سوارکاری است
 ایمیل برخی افراد دانیال را حذف کرد

پاکسازی اسب ها به 
بسیج همگانی بین 
فدراسیون، سازمان 

نظام دامپزشکی، 
وزارت جهاد و وزارت 

ورزش نیاز دارد که از 
یک استان با حضور 
ناظران فدراسیون 

پاکسازی شروع شود 
و به کل کشور برسد


